
Zápis ze schůze Ústavu slavistiky FF MU 
konané dne 16. 12. 2024 v místnosti A31 v 16:00 hodin 

 
 

Přítomni:  Agapova, Barna Krawczyk, Berger, Buchtová, Bumbálková, Dohnal, Gazda, Juříčková, 

Kalina, Kosi, Krejčí, Krejčová, Madecki, Pilch, Pospíšil, Przybylski, Reutová, Stehlík, 

Stehlíková, Šaur, Štěpánek, Toncrová, Zaňko, Zvyniatskovskyi 

Hosté: Ševečková 

Omluveni:  Klichak (výuka), přišla později 

 

 

 

 

 
Program schůze 

1. kontrola splnění úkolů z minulé schůze a splnění plánovaných akcí 

2. informace o finanční situaci a výhledech do budoucna 

3. EVAK 

4. sběr publikací do RIV 

5. informace o přípravě podání grantu na GAČR 

6. různé 

7. společenský večer 

 

 

1. doc. Štěpánek: zahájil schůzi a vyzval odpovědné pracovníky, aby informovali o splnění úkolů 
přidělených na schůzi pracoviště 30. 9. 2024; 

• doc. Gazda: dotace na zahraniční pobyty poskytovaných Jihomoravským krajem – možnosti 
jsou omezené, v úvahu přichází Dotace mimo dotační program (nabídka pobytů v Litvě, 
Srbsku, Chorvatsku, Polsku a na Ukrajině; pro rusisty), popř. Individuální dotace (v minulosti 
ústav využíval pro pobytu studentů v Nižním Novgorodu); dotace se vypisují po 10. 1.; 

➢ dr. Stehlík: podnětem pro zjišťování možností bylo najít způsob, jak studentům co nejvíc 
pokrýt výdaje spojené s pobytem; pobyty by byly možné především v Zadaru, dále 
v Kragujevaci; 
o dr. Agapova: v Zadaru byla, tamní rusisté mají zájem o výměnné pobyty studentů; 

➢ doc. Štěpánek: základem je ale zájem samotných studentů; 
➢ doc. Krejčí: vhodná by byla osobní informativní schůzka s našimi studenty; 

o dr. Stehlík: je třeba to řešit na úrovni celého pracoviště; 
➢ dr. Madecki: navrhovaná Lodž je dobrá destinace; 
➢ dr. Buchtová: spolupráci s Poznaní má město Brno; studenti mají zájem spíš o Varšavu, 

Krakov a Vratislav; 
➢ Mgr. Reutová: mezi studenty je zájem o ukrajinistiku v Polsku; studenti však s výjezdy často 

váhají kvůli obavám, že si budou muset prodloužit studium; 
o doc. Krejčová: to je ale vyřešeno, vždy se před odjezdem domlouvá, jakým způsobem 

si studenti v zahraničí zajistí získání potřebných kreditů, které jim budou na FF 
uznány; 

➢ dr. Stehlík: má někdo z kolegů zkušenost s tzv. družebními pobyty? 
o dr. Madecki: tyto pobyty nehradí město, jsou to ještě dříve uzavřené smlouvy; 
o dr. Buchtová: má osobní zkušenost, tyto pobyty nejsou finančně příliš výhodné; 



➢ dr. Stehlík: budeme tedy svolávat studenty a na osobní schůzce je informovat o možnostech 
zahraničních pobytů? 
o dr. Barna Krawczyk: své studenty informovala v hodinách, určitě podporuje setkání 

se všemi studenty, důležité je ale osobní zkušenost některého ze studentů; 
o dr. Šaur: možná by byly vhodnější menší skupinky studentů; rusisté už podobnou 

informativní schůzku měli a zájem studentů byl poměrně malý; 
o Mgr. Kosi: program CEEPUS je sice složitější, ale např. ve Slovinsku je mnohem 

výhodnější než Erasmus (student J. Tranžík má zkušenosti s oběma programy); 
o doc. Štěpánek: informativní osobní schůzka se studenty o možnostech 

zahraničních pobytů se bude konat 17. 2. 2025 v 16 hodin (v té době není na 
slavistice výuka) 
▪ dr. Stehlík: lektoři zajistí účast student, kteří už se zahraničními pobyty 

zkušenosti mají a podělí se o ně s ostatními – ÚKOL; 
 

• doc. Štěpánek: proběhla schůzka garantů k předmětu Grantový projekt, který byl vyňat se 
seznamu povinných předmětů na všech doktorských projektech a dále zůstává pouze jako 
předmět nepovinný a volitelný; 

➢ doktorské přijímací zkoušky byly vypsány jen pro začátek podzimního semestru 
2025/2026 a jen do kombinovaného studia; výše doplatků na stipendia doktorandů není 
dosud známa; 

 

• doc. Štěpánek: byla podána žádost o specifický výzkum v r. 2025 (doc. Krejčová); žádost 
byla schválena v plné výši (1.038.000,- Kč); 

• doc. Štěpánek zakončil tento bod konstatováním, že stanovené úkoly byly v podstatě splněny; 
➢ apeluje na lepší plánování oficiálních i neformálních akcí, aby nedocházelo k jejich 

překrývání; plánovat se musí v rámci celého ústavu; s nelibostí konstatuje, že se mnohé 
dosud plánuje jako v minulých seminářích, studenti ani zaměstnanci ústavu nejsou 
seznámeni s tím, co se děje u „sousedů“; 
o všechny akce, které budou v příštích měsících plánovány, i neformální, musí 

být do budoucna oznamovány všem zaměstnancům přes sekretariát; 
➢ naplánované akce se uskutečnily, navíc proběhly i některé další: konají-li se neplánované, 

prozatím nenahlášené akce, je třeba o nich informovat; 
 

2. doc. Štěpánek: 

• v rámci tzv. koheze dostali lektoři, asistenti a odborní asistenti, kteří jsou se svými tarify na 
základech, ve mzdě za listopad mimořádné odměny; šlo o finanční prostředky z RMU; 

• aktuálně je rozpočet pracoviště v mínusu cca 1.630.000,- Kč; 
➢ z tohoto důvodu apel: více publikovat, intenzivnější internacionalizace; 

 

3. doc. Štěpánek: 

• vedení požaduje, aby v rámci vyplňování EVAK byly do patřičných kolonek zapsány publikace 
vydané v loňském roce, ale také je třeba uvést, co bylo odevzdáno do tisku a kam a na čem 
se pracuje s výhledem odevzdání do tisku v r. 2025; 

• dále má být do patřičných kolonek uvedeno, jaké případné granty pracovník připravuje, resp. 
jaké náměty hodlá podat a kde; 

 
 

4. dr. Stehlík: 

• publikace nahlášené do RIV se budou rozdělovat do jednotlivých profilových výzkumných 
okruhů (zpracují dr. Stehlík a dr. Pilch); 

• dr. Stehlík pak rozdělení nahlásí koordinátorům jednotlivých výzkumných okruhů; 
➢ pak/souběžně se uskuteční počátkem jarního semestru schůzka koordinátorů, na níž se 

vyhodnotí výsledky uplynulého roku a koordinátoři načrtnou možnosti rozvoje jimi 
spravovaných okruhů (výzkumné záměry na příští období); 



➢ návrh, aby na schůzku byli pozváni i ostatní kolegové, kteří v následujícím období hodlají 
iniciovat svůj vlastní nebo kolektivní výzkum, jímž přispějí k rozvoji některého z výzkumných 
okruhů ústavu 

➢ diskuse o další publikační strategii ústavu a grantové činnosti; avizovaná schůzka pouze 
garantů možná nebude třeba; 

o doc. Štěpánek: forma schůzky bude stanovena po shromáždění publikací; 
 

5. dr. Kalina: 

• na výzvu doc. Štěpánka informoval o přípravách návrhu grantu pro GAČR; návrh zpracovává 
ve spolupráci s prof. Zvyňackovským; 

➢ hlavní myšlenkou je vytvoření centra výzkumu historické paměti ukrajinských uprchlíků; 
➢ základním výstupem by měla být jedna monografie; uvažuje se o vytvoření filmu, organizaci 

workshopů a seminářů se zahraniční účastí, kurzu pro studenty, zakoupení odpovídající 
literatury – výběr dle toho, co bude relevantní pro GAČR; 

➢ prof. Zvyňackovskij vytipoval studenty pro spolupráci (problémem je, že v době případné 
realizace grantu už tito nebudou našimi studenty) a partnery z řad institucí; spolupracovat 
budou i doktorandi (Mgr. Cherevyk); není zatím jasné, v jaké formě by měla práce na grantu 
probíhat (úvazky, DPP apod.); 

o doc. Štěpánek: již nyní by se mělo pracovat na tom, jaké budou výstupy a jak zapojit 
doktorandy; základem je připravit důkladně a kvalitně ideovou část návrhu, praktická 
část se vyřeší později; důraz je třeba klást na zahraniční partnery a doktorandy; 

➢ dr. Kalina: problém je udržitelnost centra po skončení grantu, jak bude poté financováno; 
o doc. Štěpánek, dr. Šaur, dr. Stehlík: GAČR vyžaduje především výzkum; následné 

udržení centra by mělo být směřováno spíše na TAČR; grant by měl být podán jako 
badatelský, se zapojením doktorandů a zahraničních partnerů; 
- dr. Stehlík: důležitý je takový grant, který přinese finanční prostředky pracovišti; 

• doc. Štěpánek v této souvislosti vyzval pracovníky, aby informovali o svých případných 
úvahách o podání individuálních grantů; 

 

6. 

• doc. Krejčová na výzvu doc. Štěpánka informovala o schůzce zástupců pracoviště a Ústavu 
románských jazyků a literatur s kolegy z univerzity v Palermu; 

➢ zájem z italské strany je o spolupráci v oblasti slavistiky – předběžně domluveno; 
➢ možnost výjezdu do Palerma v nejbližší době – nominováni dr. Agapová a dr. Pilch; 

o doc. Štěpánek: spolupráce se západní univerzitou je vítaná; 
 

• doc. Štěpánek: dne 19. 2. 2025 bude na chodbě pracoviště zahájena druhá výstava umělců 
z Čenstochové, polonisté jsou pověřeni propagací akce v rámci celé fakulty – ÚKOL; 

• doc. Krejčová: v jarním semestru se uskuteční na chodbě pracoviště výstava ke 105 letům 
navázání diplomatických styků mezi Bulharskem a Českou republikou s názvem Bulharští 
Češi (ve spolupráci s Bulharským kulturním institutem); kdy by bylo vhodné výstavu konat? 

➢ doc. Štěpánek: nejlépe koncem jarního semestru; 
 

• doc. Štěpánek: jaké jsou další plánované akce? 
➢ prof. Dohnal: konference Hodnoty..., je třeba spoluorganizátor; 
➢ doc. Krejčová: mezinárodní doktorandská konference Překlad a jeho výzvy (ve čtecím 

týdnu), cyrilometodějská exkurze, možná bulharistická konference; 
o doc. Štěpánek: fyzické zahraniční mobility jsou přínosné nejen z hlediska budoucího 

rozpočtu, ale i osobních kontaktů; 
➢ dr. Agapova: psaní dopisů politickým vězňům (ve spolupráci s Memorial); 
➢ dr. Buchtová, dr. Madecki: v dubnu Dny polské kultury (dosavadní spolupráce s Knihovnou 

Jiřího Mahena se neosvědčila, byla ukončena); probíhají prozatím předběžná jednání  
o dalších akcích; 



➢ Mgr. Kosi: přednáška A. Kozára o slovinské literatuře, měsíční Erasmus program BIP v 
organizaci Univerzity v Lublani (zúčastní se tři studentky, první tři týdny proběhnou online, 
poslední týden prezenčně na místě); 

➢ dr. Kalina: na UK se obnovuje sorabistika, v budoucnu možná spolupráce (nabídka pobytů 
našim studentům); 

 

• dr. Stehlík: s Mgr. Michálkem v minulém půlroce upravovali webové stránky pracoviště: 
garanti jsou vyzváni, aby zkontrolovali prezentaci našich studijních programů – nově jsou 
zřetelně rozděleny informace pro uchazeče a pro studenty, takže některé údaje chybí/nejsou 
úplné – ÚKOL; 

➢ doc. Krejčí: vzhledem ke Dni otevřených dveří (17. 1. 2025) by mělo být splněno co nejdříve; 
o doc. Štěpánek – do 10. 1. 2025; 

➢ dr. Stehlík: v plánu je převést celý web do anglické verze, tj. česká verze musí být hotova 
co nejdříve; 

➢ Mgr. Reutová: na webu není kam vložit okruhy magisterských státnic (týká se magisterské 
slavistiky); souvisí to i s testovaným využitím AI pro orientaci ve studijních programech; 

o dr. Stehlík: garant programu doc. Štěpánek to ověří, případně se web doplní – ÚKOL; 
➢ bude třeba aktualizovat i historii ústavu (přislíbil doc. Štěpánek) – ÚKOL; 
➢ doc. Krejčí: v publikacích uvedených na webu je řada chyb, záznamy nejsou jednotné; 

o dr. Stehlík: pokud jde o seznamy publikací z jednotlivých let, tak tyto informace se 
automaticky stahují z IS; pokud jsou chyby u výzkumných okruhů, je třeba to opravit; 
doc. Krejčí zkontroluje – ÚKOL; 

 

• doc. Štěpánek: vstupuje v platnost nový zkušební řád; hovoří se v něm o „zkouškách“ – 
netýká se tedy ústních zápočtů? 
o dr. Šaur: ne, jen zkoušek; 

➢ Mgr. Bumbálková: mohl by dr. Šaur zopakovat, jak nově hodnotit u státnic? 
o dr. Šaur: (shrnul informace zaslané děkanátem); 

• dr. Agapová: je někde dostupný nový formulář oponentského posudku? 
o dr. Šaur: ano, viz odkaz v zápisu z porady vedení dne 2. 12. 2024; 

• diskuse o novém způsobu hodnocení – doc. Krejčí: záleží vždy na zkušební komisi; 
 

• dr. Stehlík: požádal, aby bylo zajištěno zrušení automatického zamykání vchodových dveří 
na pracoviště – Mgr. Toncrová ÚKOL; 

 

• doc. Štěpánek: termíny zkoušek musí být zapsány do 18. 12., státnice se mohou konat jen 
v období 6. 1. až 7. 2. 2025; 

 

• termín příští schůze pracoviště: 3. 3. 2025 v 16 hodin v A31. 
 

 

V Brně dne 17. 12. 2024   zapsala: Mgr. Šárka Toncrová 

   kontroloval, doplnil a schválil:  doc. PhDr. Václav Štěpánek, Ph.D. 

doplnili: pracovníci Ústavu slavistiky FF MU 


